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Ďalšia etapa obchvatu
dostala zelenú

Školáci v Brezne sa budú 
učiť korčuľovať zadarmo

Samuel Brečka spomína 
na mesto svojich predkov

Do školských lavíc základných škôl 
v Brezne zasadlo 1664 žiakov, z toho 
274 na Mazorníkove, 813 na Pionier-
skej 2 a 577 na Pionierskej 4. 

Mesto školám venovalo žiacke 
knižky 

Otvorenie školského roka bolo úpl-
ne odlišné od všetkých predchádzajú-
cich. Školy postupovali v súlade s na-
riadeniami ministra školstva a hlavné-
ho hygienika SR. Rodinní príslušníci 
tentokrát nesmeli vstúpiť do priesto-

rov školy, okrem zákonných zástupcov 
prváčikov, ktorých v Základnej škole 
Karola Rapoša privítali 72 (4 triedy), 
75 na Pionierskej 2 (4 klasické triedy, 
1 špecializovaná a 1 nultý ročník – 8 
detí), na Mazorníkove 38 (2 triedy 
a 1 nultý ročník – 9 detí). Ako uviedli 
riaditelia škôl, čakali ich nádherne vy-
zdobené triedy, šlabikár, žiacka knižka 
a  spomienková kniha od primátora 
mesta, minilego, vitamíny, drobnosti, 
usmiate pani učiteľky a vychovávateľ-
ky. 

Mesto Brezno školám venovalo viac 
ako 200 žiackych knižiek, ako aj ume-
leckých čítaniek Medveďku, daj labku.

Úspešný štart praje aj primátor
Veľa tvorivých síl a pracovného elá-

nu po celý školský rok, aby sa spolu 
so žiakmi tešili z úspechov a dosiah-
nutých pokrokov, poprial učiteľom aj 
primátor Tomáš Abel. „Mesiac sep-
tember je pre mnohých z nás synony-
mum končiaceho sa leta a začiatok no-
vých školských povinností. Verím, že 

aj napriek všetkým opatreniam, ktoré 
nás od marca sprevádzajú, ste prežili 
pekné dni plné zážitkov a dobrodruž-
stiev. Pre prváčikov, ktorí v stredu 2. 
septembra prvýkrát prekročili brány 
školy, sme pripravili krásne žiacke 
knižky a knihy. Každú školu sme pred-
bežne zásobili rúškami, dezinfekciou 
a  inými ochrannými prostriedkami, 
aby sme tým zabezpečili dodržiavanie 
všetkých nariadených opatrení a chrá-
nili zdravie detí či zamestnancov.“

 (Pokračovanie na strane 2)

Najbližšie číslo Brezňana vyjde 23. SEPTEMBRA 2020

V BREZNE PRIVÍTALI 185 PRVÁČIKOV
S rúškami, v odstupoch a po skupinách. Taký bol tohtoročný začiatok školského roka. Vedenie škôl v spolupráci 
s breznianskou samosprávou pripravilo opatrenia, ktoré majú minimalizovať riziko šírenia koronavírusu.
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V Brezne privítali 185 prváčikov

V  súvislosti so začiatkom škol-
ského roka a  prevenciou nákazy 
Covid-19 má každý zriaďovateľ 
v  spolupráci s  riaditeľmi škôl za-
bezpečiť dostatok dezinfekčných 
a ochranných prostriedkov. 

Aj mesto Brezno podľa poky-
nov ministerstva Školstva, vedy, 
výskumu a športu SR nakúpilo pre 
breznianske školy a školské zariade-
nia prostriedky pre osobnú hygienu 
a dezinfekciu za takmer 6500 eur. Ide 
o dezinfekčné gély na ruky, dávkova-
če, mydlá, papierové utierky, jedno-
razové rúška pre zamestnancov, ru-
kavice, dezinfekčné prostriedky na 

čistenie plôch a podobne.
Školy, na rozdiel od prvej vlny 

pandémie, nebudú zatvárané celo-
plošne, musia sa riadiť tzv. sema-
forom, ktorý hovorí o troch fázach 
výskytu ochorenia Covid-19. Ze-
lená fáza znamená, že škola nemá 
žiadneho podozrivého ani pozitív-
neho žiaka prípadne zamestnanca, 
oranžová fáza nastane vtedy, ak sa 
v škole vyskytne podozrenie na toto 
ochorenie, a v červenej fáze sa ocitne 
tá škola, ktorá na svojej pôde zazna-
mená dva a viac prípadov pozitivity, 
takže je povinná prijať nevyhnutné 
protiepidemické opatrenia.

 (mp, eš)

(Pokračovanie zo strany 1)

Plány v školskom roku 
2020/2021

A na čo sa môžu tešiť v jed-
notlivých školách? 

Beáta Prečuchová, ZŠ 
s  MŠ Pionierska 2: – S  ra-
dosťou oznamujem, že po-
čas letných prázdnin sa nám 
podarilo zrealizovať opravu 
dvoch podlaží v žltej budove. 
Išlo o  výmenu elektroinšta-
lácie, sociálnych zariadení 
pre žiakov aj zamestnancov 
a kompletné vymaľovanie in-
teriéru týchto poschodí. Tiež 
boli vymaľované triedy pre 
nových piatakov. Tento škol-
ský rok je pre našu školu vý-
nimočný, pripomíname si 60. 
výročie otvorenia brány pre 
prvých žiakov. Máme množ-
stvo smelých plánov, priori-
tou však ostáva docieliť, aby 
na konci školského roka od-
chádzali na prázdniny múd-
rejšie, šikovnejšie a spokojné 
deti. A tiež spokojní a zdraví 
učitelia.

Danka Katonová, ZŠ s MŠ 
Karola Rapoša: – Našimi 
plánmi je dokončiť projekt 
Biodiverzita, vybudovať al-
tánok do školskej záhrady 
a  ukončiť realizáciu projek-
tu z  operačného programu 
Ľudské zdroje Matematická, 
prírodovedná a  čitateľská 
gramotnosť – zručnosti pre 
život. Veľmi dôležité bude 
pre nás začať s  realizáciou 
projektu Erasmus+2020 KA1 
a  Erasmus +KA2. Boli sme 
úspešní aj v troch podaniach 
z národného projektu Pomá-
hajúce profesie v  edukácii 
žiakov a získali sme možnosť 

vytvoriť v  základnej a  ma-
terskej škole 13 nových pra-
covných miest pre asisten-
tov, psychológov, sociálnych 
a špeciálnych pedagógov. 

Peter Macko, ZŠ s  MŠ 
MPČĽ 35: – So žiakmi sa 
budeme snažiť dobehnúť 
učivo, ktoré sme v  minu-
lom školskom roku nestihli 
prebrať a  následne ho do 
požadovanej miery upev-
ňovať. Veríme, že situácia sa 
upokojí a my budeme môcť 
realizovať všetko tak, ako po 
iné roky. Pokračovať budeme 
v projektoch Zlepšenie vzde-
lávacích výsledkov žiakov 
so ŠVVP a  SZP (vytvorené 
pracovné pozície - dvaja asis-

tenti a dvaja sociálni pracov-
níci), Zlepšenie kompetencií 
žiakov ZŠ (kompletná rekon-
štrukcia a vybavenie ôsmich 
odborných učební), IT aka-
démia – partner, Duálne 
vzdelávanie, Erasmus KA 2. 

Najpočetnejší bude 
tradične hudobný odbor 

V  Základnej umeleckej 
škole v Brezne očakávajú ná-
stup 52 novoprijatých žiakov, 
koľko bude ostatných, sa však 
dozvedia po ukončení zápisu 
9. septembra. Ako uviedla 
riaditeľka Gabriela Pravo-
tiaková, celkový počet bude 
porovnateľný s  minulým 
školským rokom, čiže okolo 

490, pričom predpokladá, že 
najpočetnejší bude tradične 
hudobný odbor. 

Minulý školský rok bol pre 
ZUŠ-ku jubilejný (60. výro-
čie založenia školy) a veľkým 
prianím riaditeľky je, aby 
mohli zorganizovať všetky 
plánované akcie a urobiť tak 
radosť všetkým ich priaz-
nivcom. „Pre mimoriadnu 
situáciu Covid -19 sa to ne-
podarilo a  stihli sme urobiť 
len výstavu v Horehronskom 

múzeu, preto všetkým želám 
hlavne zdravie a aby sme sa 
konečne vrátili do normál-
neho školského života so 
všetkým, čo k  tomu patrí. 
Špeciálne opatrenia pre ZUŠ-
-ky ministerstvo školstva 
nevydalo, preto sme museli 
manuál pre ZŠ upraviť a pri-
spôsobiť na podmienky vy-
učovania v našej škole (náj-
dete ich na webovej stránke 
ZUŠ),“ dodala Gabriela Pra-
votiaková.  (md)

Mesto pre svoje školy 
nakúpilo dezinfekciu

Š  – Šikovné deti nosia rúško správne – prekrývajte si 
ústa aj nos.   
K  – Kýchať a kašľať sa dá ohľaduplne  – do rúška, jedno-
razovej vreckovky, do ohnutého lakťa.     
O  – Odstup od ostatných je ochrana – vyhýbajte sa veľ-
kým kolektívom a používaniu spoločných vecí.       
L  –  Len poriadne umyté ruky – umývajte a dezinfikujte 
si ruky aspoň 20 sekúnd.     
A – Aktívne a zodpovedne – buď pre ostatných spolužia-
kov príkladom.

Na čo by mali deti pri nástupe 
do školy pamätať? 

FOTO: M. P.
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Slovenská správa ciest 
vybrala v tendri úspešného 
uchádzača spomedzi de-
siatich ponúk.

Úrad pre verejné obsta-
rávanie (ÚVO) na základe 
kontroly tendra Slovenskej 
správy ciest (SSC) odob-
ril výstavbu prvého úse-
ku druhej etapy obchvatu 
Brezna na ceste prvej triedy 
I/66. Rozhodol tak v konaní 
o preskúmanie úkonov kon-
trolovaného, teda SSC, pred 
uzavretím zmluvy s  vybra-
ným zhotoviteľom, keďže ne-
zistil porušenie zákona o ve-
rejnom obstarávaní, ktoré 
malo alebo mohlo mať vplyv 
na výsledok verejného ob-
starávania. Úrad informoval 
o výsledku kontroly na svo-
jom portáli s tým, že v tomto 
prípade zastavil konanie.

Predpokladaná cena za 
výstavbu časti obchvatu 
Brezna, plánovanú na dva 
a pol roka, bola vyše 25 mi-
liónov eur bez dane z  pri-
danej hodnoty (DPH). Ide 
o  zákazku financovanú zo 
zdrojov Európskej únie cez 
Operačný program Integ-
rovaná infraštruktúra. Štát-
ni cestári by mali uzavrieť 
zmluvu s vybraným úspeš-

ným uchádzačom, za ktoré-
ho vo verejnej súťaži, vyhlá-
senej vlani v novembri, vy-
brali združenie spoločností 
SMS, a. s., Banská Bystrica 
a VIAKORP, s. r. o., Zvolen. 
To predložilo totiž spome-
dzi desiatich uchádzačov 
najnižšiu cenu, čo bolo kri-
tériom na vyhodnotenie 
ponúk. V  informácii o  vý-
sledku vyhodnotení ponúk, 

zverejnenej v dokumentoch 
tohto tendra, cestári uviedli 
poradie jednotlivých firiem 
bez údajov o tom, aké ceny 
navrhli.

„Účelom stavby je vy-
budovanie časti preložky 
cesty I/66 južným obchva-
tom mesta Brezno,“ uvied-
la SSC o zákazke s  tým, že 
výstavbou preložky cesty 
a celej druhej etapy sa vylúči 
tranzitná doprava z  centra 
Brezna. „V  meste sa tým 
zvýši priepustnosť dopravy, 
zníži sa hluk, emisie a zvýši 
sa bezpečnosť cestnej pre-
mávky. Hlavným cieľom 
vybudovania II. etapy 1. 
úseku, spolu s  I. etapou je 
odbremenenie centra mes-
ta od tranzitnej, prevažne 
ťažkej nákladnej dopravy,“ 
dodali cestári.

 (sita)

Zamestnanci Technic-
kých služieb Brezno sa pus-
tili do renovácie lavičiek 
v celom meste. Postupovať 
budú podľa kapacitných 
možností, keďže materiál 
na obnovu poškodených 
častí si vyrábajú sami.

Zub času, poveternostné 
vplyvy, ale aj vandalizmus 
sa často podpisujú pod ne-
vyhovujúci stav niektorých 
prvkov drobnej mestskej 
architektúry. Práve z  tohto 
dôvodu sa Technické služ-
by Brezno, ktoré zabezpe-
čujú údržbu a  starostlivosť 
o  mestský mobiliár, pustili 

do jeho plošnej obnovy. 
„Začali sme výmenou dre-
vených častí lavičiek na 
námestí pri kostole a pokra-
čujeme v ďalších lokalitách 
mesta. Pracujeme podľa 
voľných kapacít, keďže ma-
teriál na opravu si vyrába-
me sami, hlavne čo sa týka 
drevených komponentov,“ 
povedal šéf breznianskych 
techničiarov Lukáš Jeremi-
áš. 

Osobitnú starostlivosť 
si vyžadujú atypické lavič-
ky na nábreží Hrona, kto-
ré pred niekoľkými rokmi 
vytvorili slovenskí umelci 
v  rámci Lavičkového sym-

pózia. V  tomto prípade 
pôjde iba o obnovu ochran-
ného náteru prípadne 
opravu najpoškodenejších 
častí. Rad určite príde aj na 
brezniansku kalváriu, no 

podľa slov riaditeľa TS bude 
renovácia sedenia na tomto 
mieste podstatne zložitejšia 
vzhľadom na ťažko dostup-
ný terén a náročnú logisti-
ku. (eš)

Na Ulici ČSA pod cen-
trom S1 rozkvitla lúka kve-
tov. Na tomto mieste vzni-
kol pestrofarebný vjazd 
do mesta a nie je potrebná 
kosba. Vysiata plocha plní 
nielen dekoratívnu funk-
ciu, ale ide aj o ekologickú 
formu údržby mestskej 
zelene. 

 
Technické služby Brezno 

v tomto roku skrášlili  verej-
né priestranstvo výsadbou 
lúčnych kvetov. V  súčas-
nosti ide o veľmi obľúbený 
komunálny trend v  celej 
Európe, ktorý do sídlisk 
a parkov prináša krásu voľ-
nej prírody. Ako povedal 

riaditeľ Lukáš Jeremiáš, pod 
nákupným centrom S1, ved-
ľa cesty I. triedy smerom do 
Banskej Bystrice vysiali tri-
násť druhov letničiek, ako 

loburália, godécia, pupenec 
trojfarebný, askamietnica, 
karafiát a iné, pričom podľa 
katalógu by mali kvitnúť od 
júna do októbra. Na danú 

lokalitu použili 0,5 kg se-
mien.   

„Okrem okrasnej funkcie 
lúčne kvety majú aj  funkciu 
izolačnej zelene medzi ces-
tou a  chodníkom – barié-
ra, a zachytávajú prach. Sú 
domovom pre rôzne druhy 
hmyzu a zároveň aj zadržujú 
vlahu.“ Vo výseve techničia-
ri plánujú pokračovať. Mo-
mentálne hľadajú vhodné 
lokality. Lúčne kvety sú pes-
trofarebné a oku lahodiace. 
„Prosíme však ľudí, aby ich 
netrhali a mohli sme z nich 
všetci nasávať pozitívnu 
energiu,“ dodal na záver Lu-
káš Jeremiáš.

 (md)

Úrad pre verejné obstarávanie dal zelenú výstavbe 
prvého úseku druhej etapy obchvatu Brezna

Oprava lavičiek prebieha postupne

Vjazd do mesta krášlia lúčne kvety

Príslušníci mestskej po-
lície dohliadajú na verejný 
poriadok v  uliciach mesta 
a my vás o tom pravidelne 
informujeme.

V  predposlednú augusto-
vú nedeľu mestskí policajti 
riešili arogantného majiteľa 
karavanu, ktorý na niekoľko 
týždňov odparkoval svoje 
vozidlo na súkromnom po-
zemku na Banisku a odmie-
tol z  neho odísť. Muž pod 
vplyvom alkoholu hliadke 
tvrdil, že má vybitú batériu 
a nemá ani dostatok pohon-
ných hmôt na odjazd, čo mu 
vzhľadom na jeho stav ani 
nemohli dovoliť. Polícia na-
vyše zistila, že karavan nedis-
ponuje platnou technickou 
ani emisnou kontrolou, takže 
nie je spôsobilé na jazdu 
po cestnej komunikácii. 
O  vzniknutej situácii infor-
movali vlastníka pozemku, 
ktorý na Okresnom riadi-
teľstve Policajného zboru 
v Brezne podal trestné ozná-
menie za neoprávnené užíva-
nie cudzej veci. 

V  ten istý deň príslušníci 
mestskej polície smerova-
li na Záhradnú ulicu, kde 
okoloidúcich ohrozovali dva 
agresívne psy. Muži zákona 
vyzvali ich majiteľku, aby si 
zvieratá zabezpečila proti 
voľnému pohybu a na druhý 
deň prišli situáciu skontrolo-
vať. Keďže k náprave nedošlo, 
v  spolupráci s  pracovníkmi 
útulku Tuláčik chceli psy 
odchytiť. Majiteľka ich však 
odmietla vydať s tým, že do 
dvoch týždňov im dá posta-
viť koterec. V prípade, že sa 
tak nestane a zvieratá jej opäť 
ujdú, hrozí jej bloková poku-
ta a odobratie psov. 

V  poslednú prázdninovú 
sobotu sa na priemyselný 
komín v  bývalej mostárni 
pokúsili vyliezť dvaja mla-
dí ľudia. Policajtom tvrdili, 
že si len chceli urobiť fotky 
Brezna, no tí im vysvetlili, 
že vzhľadom na vek a výšku 
komína je nebezpečné naň 
liezť a keďže sa nachádzali na 
súkromnom pozemku, vec 
vyriešili pokarhaním. O pár 
dní na to ich kontaktovala 
žena, ktorá počula z kotolne 
súkromnej školy na Školskej 
ulici mňaukať svoje mačky. 
Podľa jej slov tam boli zavreté 
už dva dni a nemali prístup 
k potrave. Celú záležitosť do 
niekoľkých minút vyriešil 
privolaný riaditeľ školy, ktorý 
objekt odomkol a mačky vy-
slobodil. (eš)

MESTSKÁ POLÍCIA 
BREZNO ZASAHUJE

FOTO: MSÚ

FOTO: D. P.
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Odvahu malého národa si pripomenuli aj v metropole Horehronia

Deň Ústavy tradične oslávili pri Lipke slovenskej štátnosti

Ani Brezno, ako jedno 
z  centier Slovenského ná-
rodného povstania, nezabú-
da na svojich hrdinov. Stra-
ta historickej pamäti je totiž 
mimoriadne nebezpečná, 
obzvlášť v čase, keď narasta-
jú snahy o skresľovanie uda-
lostí z  obdobia vojnového 
Slovenského štátu.

V  predvečer celoštátnych 
spomienkových osláv si aj 
v Brezne pripomenuli 76. vý-
ročie významného medzníka 
našich novodobých dejín.

Centrum povstaleckého 
vyzbrojovania 

Členovia Slovenského zvä-
zu protifašistických bojov-
níkov, predstavitelia mesta, 
štátnej správy a samosprávy 

spolu s  desiatkami Brezňa-
nov si v  piatok 28. augusta 
na námestí uctili pamiatku 
padlých bojovníkov, ktorí sa 
otvorene postavili proti na-
cistickému režimu a dali tak 
jasne najavo, že odmietajú 
ideológiu založenú na nená-
visti, rasizme a xenofóbii.

Keďže Brezno bolo jed-
ným z  povstaleckých stre-
dísk, hrôzy a  krutosti vojny 
sa nevyhli ani jemu. „Mesto, 
ale najmä jeho vojenská po-
sádka a  vojenské sklady, sa 
stali centrom vyzbrojovania 
dobrovoľníkov z celého Ho-
rehronia a Gemera. Na Krtič-
nej sa vybudovalo núdzové 
letisko, na Rázusovej ulici 
bola zriadená povstalecká 
poľná nemocnica a  Brezno 
sa stalo sídlom štábu parti-

zánskej brigády Jánošík. Nie 
div, že naše mesto a jeho oko-
lie sa dostali do pozornosti 
Nemcov. Po urputných bo-
joch na celom Horehroní dňa 
25. októbra 1944 naše mesto 
obsadili nemecké jednotky,“ 
priblížil udalosti spred 76 ro-
kov viceprimátor mesta Mar-
tin Juhaniak. A cena za vzdor 
bola vysoká.

Hromadný hrob na 
Krtičnej 

Okupačné fašistické voj-
ská bez milosti popravovali 
a vraždili zajatých povstalec-
kých vojakov, partizánov, čle-
nov revolučných národných 

výborov a  ich rodinných 
príslušníkov aj rasovo prena-
sledovaných občanov. „Oku-
pácia mesta do každej rodiny 
priniesla strach, slzy a bolesť, 
v  mnohých rodinách smrť 
vzala manžela, manželku, 
matku či milované dieťa. Dô-
kazom hrôz sa stal hromadný 
hrob na Krtičnej. Dvadsať-
dva mužov, osem žien a jed-
no dieťa neskôr našli miesto 
posledného odpočinku na 
mestskom cintoríne,“ pove-
dal Juhaniak.

Zástupca primátora vo 
svojom príhovore zároveň 
zdôraznil, že odkaz SNP tre-
ba oživovať aj preto, že ten-

dencie prekrúcať udalosti 
i samotný prínos Slovenské-
ho národného povstania sú 
čoraz intenzívnejšie. „V  sú-
časnosti sme často konfron-
tovaní so snahami o  skres-
lené interpretácie našej his-
tórie. Preto z  úcty k  našim 
starým rodičom a  rodičom 
musíme zabrániť strate histo-
rickej pamäti Slovákov a poc-
tivo informovať a  vzdelávať 
najmä mladých ľudí o odvahe 
v tom čase, aby pochopili, že 
pred 76 rokmi sa ich rovesní-
ci nebáli riskovať svoje životy 
za ušľachtilé hodnoty slobo-
dy a ľudskosti.“

 (eš)

Prvý september 1992 sa 
navždy zapísal do dejín 
Slovenska. Tento rok sme 
si pripomenuli 28. výročie 
vzniku základného zákona 
nezávislého suverénneho 
štátu Slovenskej republiky. 
V  Brezne už tradične ma-
tičiari zorganizovali malú 
slávnosť.

Slovensko si 1. septembra 
pripomína schválenie svojho 
najvyššie postaveného práv-
neho predpisu – Ústavy SR.

Je dôležité pamätať na 
svoju históriu

Matičiari v Brezne tradič-
ne organizujú malú slávnosť 
pri Lipke slovenskej štátnos-
ti, a tak tomu bolo aj v prvý 
septembrový utorok. 

Prítomným občanom a po-
zvaným hosťom sa prihovo-
rila predsedníčka miestneho 
odboru Matice slovenskej 
(MO MS) Ivana Kružliaková, 
primátor Tomáš Abel a  zá-
stupkyňa kolektívneho člena 
OO SNS Ingrid Poliaková, 
ktorí pripomenuli, že by sme 

nemali zabúdať na dôležité 
míľniky a výročia v novodo-
bých dejinách nášho národa. 
K nim patrí aj prijatie Ústavy 
SR 1. septembra 1992. 

Je dôležité pamätať na 
svoju históriu a na hodnoty 
slovanského národa. Po celé 
roky ich tvorilo a stále tvorí 
mnoho osobností. „Medzi 
nich zaraďujeme aj spisova-
teľa Františka Kreutza, ktorý 
by sa dožil 100 rokov. V sep-
tembri 1992 bol pri sadení 

Lipky štátnosti v Brezne, kde 
sa prihovoril týmito slovami: 
„Mramorová doska pri Lip-
ke štátnosti nech pripomína 
najmä budúcim generáciám 
ďalekosiahly význam po-
činov vedúcich k  štátnosti 
tohto národa, ktorý v trpkos-
ti osudov nikdy nikomu ne-
odorával, ale každému žičil. 
Tak, ako odtekali rieky krás-
neho hornatého Slovenska 
a zúrodňovali nížiny, odteka-
la práca a krv slovenská, aby 

povznášala iných. Veľkosť 
týchto čias prirovnám k veľ-
kej stavbe, ktorú z  blízkosti 
neobsiahnete pohľadom. Na 
veľkosť týchto čias je potreb-
ný odstup desaťročí a  práve 
tomu má slúžiť táto pamätná 
tabuľa,“ uviedla Ivana Kruž-
liaková. 

Lipku poliali Jánošíkovou 
slzou

Ústava SR nás vedie k  to-
mu, aby sme hľadali a absol-

vovali cestu skultúrňovania, 
mravnosti, vlastenectva, 
vzťahu človeka k  človeku. 
Ako dodal primátor Tomáš 
Abel, Ústava SR nie je sú-
hrnom prázdnych slov na 
papieri, ale skutočný doku-
ment, na ktorom stoja zákla-
dy každej štátnosti, v každom 
demokratickom štáte. Na 
záver príhovoru poďakoval 
všetkým za účasť na poduja-
tí, miestnemu odboru Mati-
ce slovenskej za organizáciu 
a mužskej speváckej skupine 
Krnohári, ktorá je kolek-
tívnym členom MO MS, za 
zaspievanie hymny SR, ma-
tičnej hymny a  slovenských 
ľudových piesní. Báseň pred-
niesla Ľudmila Tichá. 

Klub Martina Rázusa, pô-
sobiaci pri MO MS každo-
ročne na pamiatku slov La-
dislava Ťažkého prináša vodu 
priamo spod Klenovského 
Vepra, aby sa breznianskej 
lipke darilo. Tak tomu bolo aj 
tento rok a vodou zo studnič-
ky Jánošíkova slza ju poliali 
členovia klubu Maroško.

 (md)

Oslavy SNP v Brezne.
FOTO: STANISLAV SPÁČ

Viceprimátor mesta Martin Juhaniak.
FOTO: STANISLAV SPÁČ

FOTO: MILAN KOVÁČIK
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Prváci a druháci základných škôl v Brezne 
sa budú učiť korčuľovať zadarmo

Mesto Brezno spúšťa pro-
jekt Centrum športu pri 
základnej škole, ktorého 
autorom a nositeľom je Slo-
venský zväz ľadového ho-
keja. V  rámci neho prváci 
a  druháci absolvujú kurzy 
korčuľovania zadarmo.

 
Do korčuliarskeho progra-

mu v Brezne sa v  školskom 
roku 2020/2021 zapojí 20 
tried žiakov.

Od septembra sa pridá aj 
Brezno

Projekt, ktorého cieľom 
je rozhýbať deti a  vytvoriť 
podmienky pre ďalší rozvoj 
športových aktivít a činnos-
tí, už funguje v  niektorých 
mestách na Slovensku a  od 
septembra sa k nim pridá aj 
Brezno. Ako uviedol Milan 
Kyseľ zo Slovenského zväzu 
ľadového hokeja (SZĽH), 
pilotne funguje dva roky 
v  Trenčíne a  Partizánskom, 
kde bol priestor vychytať ne-
dostatky. „Obe mestá predl-
žujú spoluprácu a  rozširujú 
počty ambasádorov. Zároveň 
sa postupne pridávajú ďalšie 

mestá po celom Slovensku, 
v  Banskobystrickom kraji 
súčasne s Breznom začínajú 
aj v Žiari nad Hronom a Ri-
mavskej Sobote.“

Projektom chcú deti 
motivovať k pohybu

Program sa skladá z dvoch 
častí: školský korčuliarsky 
v rámci vyučovania pre žia-
kov 1. a 2. ročníka všetkých 
základných škôl v  zriaďo-
vateľskej pôsobnosti mesta 
a  poobedňajšie športovanie 
v  školskom klube detí, a  to 
pod dohľadom ambasá-
dorov. „Zadali sme si am-
biciózny cieľ, a  to naučiť 
v  meste každé dieťa v  urči-
tom veku korčuľovať. Ta-
kisto, ako sa učia lyžovať či 
plávať. Následne to ideálne 
systematicky opakovať rok 
čo rok. V  poobedňajšom 
športovaní v rámci školských 
družín nám ide o vytvorenie 
pozitívneho vzťahu k  špor-
tu. Spoločnosť sa sťažuje, že 
deti sa málo hýbu. Týmto 
projektom chceme pomôcť 
aspoň čiastočne riešiť tento 
problém. Ide o  všestranné 

športovanie. Je nám jedno, 
či si dieťa potom vyberie 
futbal, basketbal, atletiku. 
Pre nás je dôležité, aby deti 
rady športovali,“ vysvetľuje 
Milan Kyseľ zo SZĽH. Ako 
pokračoval, v  týchto dňoch 
prebieha psychologické tes-
tovanie kandidátov na pozí-
cie ambasádorov športových 
aktivít a jeho vyhodnotenie. 
„Výsledky budú čoskoro zná-
me. Následne na to potvr-
dení ambasádori absolvujú 
5-dňové vzdelávanie, ktoré 
bolo špeciálne pripravené 
Slovenským zväzom ľado-

vého hokeja a  akreditované 
Ministerstvom školstva, ve-
dy, výskumu a športu SR.“

Mesto vytvorí podmienky
Projekt bude trvať 22 me-

siacov, teda dva školské ro-
ky. Ako povedal primátor 
Tomáš Abel, mesto zadar-
mo poskytne ľadovú plochu 
v Aréne, vytvorí podmienky 
pre uzavretie a financovanie 
pracovného pomeru s tromi 
ambasádormi športových 
aktivít a  zabezpečí dopravu 
žiakov zo Základnej školy 
Mazorníkovo. „Naším cie-

ľom je, aby deti viac športo-
vali, v tomto prípade korču-
ľovali. Projektom ich chceme 
viac motivovať k pohybovým 
aktivitám pre ich zdravý vý-
voj a verím, že sa nám to spo-
ločne podarí.“

Zväz dodá korčule 
aj prilby

Slovenský zväz ľadového 
hokeja zabezpečuje vzdelá-
vanie ambasádorov v úvode 
a  neustále ich bude doda-
točne rozvíjať a  zvyšovať 
ich vedomosti a  zručnosti 
aj vďaka partnerom ako IU-
VENTA (Národná agentúra 
pre mládež – príspevková 
organizácia MŠ SR). Zároveň 
do mesta dodá korčule, pril-
by a dresy na zapožičanie pre 
deti, ktoré absolvujú korču-
liarsky kurz.

„Chceme odbúrať aké-
koľvek prekážky, aby sa deti 
mohli naučiť korčuľovať. 
Veľmi nás teší, že v spoluprá-
ci s mestom Brezno a hoke-
jovým klubom HK Brezno 
túto službu dostanú deti za-
darmo,“ uzavrel Milan Kyseľ.

 (md)

Vďaka niekoľkotisíco-
vej dotácii môže Brezno 
okrem pravidelnej pose-
zónnej údržby plavárne 
investovať aj do jej ďalšej 
obnovy.

Od 2. septembra je 
breznianska plaváreň zatvo-
rená. Dôvodom je každo-
ročná sanitačná odstávka, 
v  rámci ktorej dochádza 
k dôkladnej dezinfekcii ba-
zénovej časti a  priľahlých 
priestorov, ako aj oprave 
a údržbe technológie v stro-
jovni. Tohtoročné preru-
šenie prevádzky krytého 
bazéna však breznianska 
radnica využila aj na niečo 
iné. „Získali sme dotáciu zo 

Slovenského olympijského 
a športového výboru určenú 
na výstavbu a rekonštrukciu 
športovísk vo výške 80-ti-
síc eur. Tú použijeme na 
výmenu okien na západnej 
strane plavárne, ktorá bola 
plánovaná už od jari,“ in-
formoval vedúci odboru 
športu a  kultúry Miroslav 
Baran. Rekonštrukcia bu-
de spočívať v  odstránení 
starých presklených výpl-
ní spolu s  kovovou kon-
štrukciou a osadení nových 
okien, ktoré majú zabrániť 
nadmerným únikom tepla. 
Trvanie stavebných prác 
a  teda aj celkové uzavretie 
plavárne odhadujú zhruba 
na štyri až päť týždňov.  (eš)

Mesto Brezno aj vďaka 
podpore Slovenského zväzu 
ľadového hokeja ukončilo 
opravy chladiaceho systému 
na zimnom štadióne. Minu-
lý štvrtok už začalo s chla-
dením a  prípravou ľadovej 
plochy na zimnú sezónu.

Zimný štadión Ladisla-
va Horského, ktorý okrem 
hokejového a  krasokorču-
liarskeho klubu využíva aj 
verejnosť, ukrýval vo svojich 
útrobách chladiaci systém, 
ktorý mal viac ako 45 rokov. 
Investícia do obnovy zasta-
raného zariadenia v  Aréne 
Brezno bola po niekoľkých 
desaťročiach viac ako nevy-
hnutná. Technický stav toh-
to systému bol veľmi zlý, čo 
potvrdil aj primátor Tomáš 
Abel, ktorý viackrát upozor-
ňoval na výrazné opotrebo-
vanie a časté opravy systému 
ohrozujúce plynulú prevádz-
ku ľadovej plochy. „Chlade-
nie na Zimnom štadióne La-
dislava Horského zabezpečo-
vala technológia zo 70-tych 
rokov a  dlhodobo bola 

v zlom technickom stave. Po-
darilo sa nám zrekonštruovať 
kanál na rozvod chladiacej 
látky, ktorý bol v havarijnom 
stave. Taktiež v rámci preráb-
ky sme nainštalovali nový 
systém pre využitie odpado-
vého tepla. Pozostáva z tepel-
ného výmenníka, zásobníko-
vého ohrievača s  objemom 
2000 l, obehového čerpadla 
a  expanznej nádoby. Tento 
systém umožní zníženie pre-
vádzkových nákladov, pre-

tože prebytočné teplo ohreje 
vodu na úpravu ľadu pre rol-
bu.“

Ako dodal vedúci odboru 
športy a  kultúry Miroslav 
Baran, opravou prešli aj kom-
presory, ktoré sú hlavnou 
časťou chladiaceho systému. 
Rekonštrukcia je prvou prí-
pravou na komplexnejšiu vý-
menu chladiaceho systému 
a  jeho automatizáciu, ktorá 
by sa mala uskutočniť v bu-
dúcom roku.  (md)

Na plavárni vymieňajú okná

V Aréne ukončili opravu chladiaceho 
systému, ktorý bude úspornejší

FOTO: ARCHÍV MSÚ

FOTO: D. P.

FOTO: MSÚ
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V júli v priestoroch evan-
jelickej fary v Brezne uviedli 
do života knihu publicistu, 
mediálneho odborníka, 
ale hlavne breznianskeho 
rodáka profesora Samuela 
Brečku. Publikácia s  ná-
zvom Brezno, mesto mojich 
predkov a  mojej mladosti 
je venovaná rodine autora, 
ale zároveň zachytáva osudy 
mesta vo viacerých dejin-
ných kultúrno-spoločen-
ských situáciách. Zaspomí-
najte si na dávne časy spolu 
so Samuelom Brečkom, kto-
rý napriek tomu, že už roky 
žije v  Bratislave, z  Brezna 
nikdy neodišiel. 

Pán Brečka, narodili ste sa 
a vyrastali v Brezne, ktoré sa 
vám navždy vrylo do srdca. 
Ako spomínate na obdobie 
detstva, roky rannej mla-
dosti?

– To je veľmi zložitá otázka, 
musel by som citovať veľkú 
časť mojej knihy. A to isto nie 
je účelom tohto rozhovoru. 
V rozhovoroch s ľuďmi, ktorí 
čítali knihu a Brezno poznajú 
len zbežne, často preberá-
me bohatú kultúrnu tradíciu 
Brezna. To, čo som zdôraznil 
v knihe, že Brezno ani v mo-
jich časoch nebolo žiaden 
kultúrny „zapadákov“, že 
z Brezna mohol mladý človek 
odchádzať do sveta kultivova-
ný a, ak mal aj trochu vlastnej 
iniciatívy, aj kultúrne zbehlý. 
A teda sa nemusel v Bratisla-
ve cítiť ako zaostalý vidiečan. 
Podobne to bolo so športom. 

Dalo by sa dokonca povedať, 
že ten bol v  mojich časoch 
možno na vyššej úrovni ako 
dnes, aj keď mu chýbali mate-
riálne a technické podmien-
ky. 

Keď sa vraciate do svojho 
rodného mesta, na čo sa naj-
viac tešíte?

– Na svojich príbuzných 
a  známych. Veď najmä kvô-
li tomu som písal knihu 
o  svojich predkoch a  svojej 
mladosti, aby som zdôraznil 
význam rodinných zväzkov 
a  priateľstiev. To je to naj-
cennejšie, čo v živote máme. 
Možno sa tešiť aj na pekné ná-
mestie a miesta minulých zá-
žitkov, ale tie tvoria iba rámec 
ľudských vzťahov. Navyše 
ja, čo sa celý život zaoberám 

históriou, sa teším aj na všet-
ko ostatné, čo mi pripomína 
dávnejšiu minulosť. 

O  Brezne vyšlo viacero 
záslužných publikácií, po-
sledná uzrela svetlo sveta 
napísaná vaším perom. Čo 
vás inšpirovalo k vytvoreniu 
tohto diela?

– Ako som zdôraznil 
v  úvode knihy, chcel som 
predovšetkým potomkom 
našej rodiny pripomenúť, že 
si treba neustále uvedomovať, 
kto sme, odkiaľ prichádzame 
a kam smerujeme. A zároveň 
som tým chcel inšpirovať aj 
všetkých ostatných. Nestačí 
iba deklarovať, že „ja som hr-
dý, že som Brezňan (Hugáň)“, 
treba vedieť, že aj prečo. Tre-
ba si uvedomovať, čo mi to 
mesto dalo, prípadne, čo som 
mu dal ja.

Kniha je rozdelená na šesť 
kapitol – Rod Brečkovcov 
v  Brezne, Rodiny starých 
rodičov, Rodina našich ro-
dičov, Rodný dom, Rodná 
ulička, Rodné mesto. Mô-
žete ich stručne priblížiť na-
šim čitateľom?

– V prvej kapitole sa zao-
berám rodom všetkých Breč-
kovcov v Brezne. Nie preto, že 
by to bol najvýznamnejší rod 
tohto mesta, ale preto, že do 
neho patrím. Navyše bol dosť 
početný, najmä ak uvážime, 
že v  sledovanom období asi 
tristo rokov sa v Brezne na-
rodilo vyše tristo Brečkovcov. 
V druhej a  tretej kapitole sa 
venujem svojej širšej a užšej 
rodine, čo nezainteresova-
ných čitateľov nemusí veľmi 
zaujímať, ale pre mňa to bola 

povinnosť tieto fakty zazna-
menať. Ostatné tri kapitoly 
sú spomienkové. Spomínam 
na svoj rodný dom, rodnú 
Uličku a rodné mesto. Nejde 
iba čisto o  záznam mojich 
spomienok, ale aj o  popis 
klasického gazdovského 
domu a života v ňom, o už – 
z  veľkej časti zbúranej Ulič-
ky – a  v  poslednej kapitole 
aj o školský, kultúrny a špor-
tový život v Brezne v mojich 
časoch, zhruba v rokoch 1947 
– 1965. Tieto kapitoly majú aj 
svoju historickú hodnotu, le-
bo zachytávajú obdobie, ktoré 
v ostatných knihách o Brezne 
nie je podrobnejšie zmapo-
vané. Je to obdobie prechodu 
od kapitalizmu k socializmu, 
obdobie združstevňovania 
poľnohospodárstva a  inten-
zívnej industrializácie a  vý-
stavby mesta. Rovnako tak 
výraznej zmeny v  štruktúre 
obyvateľstva. Brezno sa mení 
z  pokojného konzervatívne-
ho mestečka na priemyselné 
mesto. Tam, kde sme my ako 
deti pásli kravy, vyrástli čin-
žiaky, fabriky a neskôr aj ob-
chodné domy. 

Publikácia je popretkáva-
ná nádhernými historický-
mi fotografiami zachytáva-
júcimi atmosféru vtedajšie-
ho Brezna a  života v  ňom, 

obdobia vášho života v rod-
nom meste, z ktorých dopo-
siaľ mnohé neboli publiko-
vané a o to sú cennejšie. Aké 
vo vás vyvolávajú pocity pri 
listovaní jednotlivých strán?

– Dnes už fotografia je 
úplne bežná vec, mladí ľudia 
majú mobily a v nich fotoa-
paráty. V mojich časoch boli 
fotoaparáty ešte vzácnosťou, 
ale ešte väčšou vzácnosťou 
boli historické fotografie 
z  19. a  zo začiatku 20. sto-
ročia. Som veľmi šťastný, že 
s  pomocou mojich príbuz-
ných sa mi podarilo niektoré 
zohnať. Napriek tomu, nie 
všetky sa dostali do knihy. 
Musel som veľmi zvažovať, 
ktorú zaradiť a ktorú nie. Ale 
z tých najstarších sa do knihy 
dostali takmer všetky, ktoré 
boli technicky použiteľné. 
Najviac ma mrzí to, že – hoci 
som už mal fotoaparát – som 
si nezachoval viac vlastných 
fotografií zo šesťdesiatych ro-
kov. Najmä z rodného domu 
a Uličky pred jej asanáciou. 

Aký odkaz na záver posie-
late vašim rodákom?

– Aby si vážili históriu 
a svojich predkov, aby si vá-
žili a zveľaďovali svoje mesto. 
Aby si neustále uvedomovali, 
že je to ich mesto. Brezno.

 (md)

Profesor Samuel Brečka: Brezno, mesto 
mojich predkov a mojej mladosti

Samuel Brečka.
FOTO: MILAN PIVOVARČI

Fotografia starých rodičov autora 
knihy.  FOTO: ARCHÍV S. B. FOTO: ARCHÍV S. B.
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Mnohí z nás vedia, čo je 
to manželstvo. Všetci vedia, 
čo je kocka. Čo tieto dve ve-
ci spája? Je to jednoduché. 
Ak chceme spolu vychádzať 
a prežiť svoj život v rela-
tívnom pokoji, treba si zo-
brať za svoje názov známej 
spoločenskej hry Človeče, 
nehnevaj sa! Koľkokrát sme 
sa rozčuľovali, keď naša fi-
gúrka bola vyhodená, však? 
Ruku na srdce, koľkí z nás 
sa cítili občas ako figúrky 
v takom obyčajnom inšti-
túte, akým je manželstvo? 
Možno sme často túžili aj 
pri veľkých životných roz-
hodnutiach hodiť si jedno-
ducho kockou...  Alea iacta 
est – kocky sú hodené...

Predošlé slovné spojenia 
sú možno na prvý pohľad 
vykonštruované. Nepopie-
ram. Takže bez konštrukcií 
a konfabulácií. Dramaturgia 
inšpiratívneho festivalu Di-
vadelná Chalupka zaradila 
do tohoročného programu 
(a bola to prvá dohodnutá 
inscenácia ešte v novembri 
minulého roka) komédiu v 
podaní brnianskeho divadla 
Komediograf. Toto divadlo 
tak bude tento rok, ako jedi-
né napĺňať to, že v podtitule 

nášho festivalu býva veta 
„festival s medzinárodnou 
účasťou“. No nebude, ako 
býva častým zvykom, chýbať 
ani slovenský element. Jednu 
z dvoch hlavných postáv si s 
chuťou zahrala aj krstná ma-
ma nášho podujatia Zuzka 
Kronerová. Sme radi, že opäť 
zavíta k nám do Brezna. Ten-
tokrát sa predstaví so svojím 
hereckým kolegom, zná-
mym českým (aby sme boli 
presnejší, moravským) her-
com Oldřichom Navrátilom.

Dokážete si predstaviť 
Manželstvo v kocke? Autoro-
vi a režisérovi hry Lubošovi 

Balákovi sa podarilo vtesnať 
do jednej kocky jedno sto-
ročné manželstvo. Marcela 
a Emil museli spolu žiť veľmi 
dlho, kým pochopili, že im je 
vlastne výborne a našťastie 
sa toho dožijú. Obaja prota-
gonisti inscenácie predstavia 
svoje umenie, veď zahrajú 
dvadsaťročných, keď sa v ro-
ku 1987 zoznámili. Zahrajú 
však aj stodvadsaťročných, 
spomínajúcich na časy, kedy 
chcel za tie roky ktosi z nich 
toho druhého zavraždiť.

Komédia Luboša Baláka 
je o večnom súboji mužov 
a žien. Tento súboj netrvá 

len sto rokov a netýka sa 
len dvoch jedincov. Týka 
sa všetkých a prežívame ho 
stále. Samozrejme, že v di-
vadle je to o niečo extrém-
nejšie. A v podaní takých 
majstrov svojho remesla 
a talentu, aký v sebe nesie 
Zuzka Kronerová a Oldřich 
Navrátil, je to skvelá príle-
žitosť dobre sa zabaviť, ale 
možno aj… A táto komédia 
znesie aj prívlastok „čierna“. 
Veď uvidíte mladých po uši 
zaľúbených partnerov, ale aj 
časy, kedy sa hovorí o kríze 
stredného veku, o tom, ako 
sa manželia vyrovnávajú so 

stereotypom, ktorý sa im 
postupne vkradne do vzťa-
hu. Nebudem vám viac pre-
zrádzať. Verím, že to, čo som 
popísal, bolo dostatočnou 
návnadou, aby ste v piatok 
18. septembra 2020 opus-
tili svoje stereotypy a prišli 
o 19.30 do sály Mestského 
domu kultúry v Brezne. Do-
zviete sa viac a uvoľníte sa. 
Určite si to v týchto zvlášt-
nych dňoch, ktoré momen-
tálne zažívame, zaslúžite. 
Obaja herci Zuzka Krone-
rová a Oldřich Navrátil sa už 
teraz na vás tešia.

 Maroš Krajčovič

Novou ozdobou evanjelic-
kého chrámu v Brezne je pa-
mätná tabuľa s menami zbo-
rových kňazov pôsobiacich 
v  Brezne, ktorú slávnostne 
odhalili v nedeľu 23. augusta. 
Medzi významnými osob-
nosťami cirkevných a  vše-
obecných dejín sú do kame-
ňa vytesané aj mená farárov 
novodobej histórie ako Matej 
Tasler či Dušan Fabricius. 

Nedeľa 23. augusta bola 
v evanjelickom kostole, ako aj 
v priestoroch fary, slávnostná. 
Konal sa Zborový deň, kto-

rý venovali vzácnym ľuďom, 
stojacim v  rade významných 
osobností breznianskeho 
evanjelického cirkevného zbo-
ru. Prítomným sa prihovoril 
zborový dozorca Milan Dol-
ňan, ktorý privítal zástupcu 
biskupa Západného dištriktu 
Miroslava Hvožďaru, vicepri-
mátora mesta Brezno Marti-
na Juhaniaka, rodiny Mateja 
Taslera (pripomíname si 45. 
výročie jeho úmrtia), Duša-
na Fabriciusa (pripomíname 
si 10. výročia odvtedy, čo nás 
navždy opustil) a  všetkých 
zúčastnených. Spoločne s  fa-

rárom Radimom Pačmárom 
odhalili  pamätnú tabuľu kňa-
zom, ktorí po vydaní Tole-
rančného patentu  v roku 1781 
cisárom Jozefom II. v  obno-
venom breznianskom ev. a. v. 
cirkevnom zbore pôsobili. Za 
236 rokov ich bolo len deväť: 
Ján Kuzmány (1784 – 1824), 
Ján Chalupka (1824 - 1871) 
Gustáv Švehla (1871 – 1914), 
Július Vitális (1914 – 1929), 
Martin Rázus (1930 – 1937), 
Matej Tasler (1938 – 1970), 
Dušan Fabricius (1970 – 2004) 
Vladimír Mako (2004 – 2016), 
Radim Pačmár (2018 - ). (md)

Manželstvo, kocka, hotová komédia alebo 
Zuzka Kronerová a Oldřich Navrátil v Brezne

V evanjelickom kostole odhalili pamätnú tabuľu

FOTO: ARCHÍV SOS FOTO: ARCHÍV SOS

FOTO: MILAN PIVOVARČI
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HOREHRONSKÉ MÚZEUM,  
MEŠTIANSKY DOM,  
Nám. gen. M. R. Štefánika 13, BREZNO
www.horehronskemuzeum.sk

90 ROKOV
SLOVENSKÉHO
HOKEJAHOKEJA

SLOVENSKÝ OLYMPIJSKÝ A ŠPORTOVÝ VÝBOR – SLOVENSKÉ OLYMPIJSKÉ A ŠPORTOVÉ MÚZEUM
HOREHRONSKÉ MÚZEUM, BREZNO 
SLOVENSKÝ ZVÄZ ĽADOVÉHO HOKEJA

VÝSTAVA
PRI PRÍLEŽITOSTI 90. VÝROČIA 
ORGANIZOVANÉHO HOKEJA NA SLOVENSKU

28.8. – 18.10.2020

HOCKEY
SLOVAKIA



kRížOVkA10      rezňan
mestské novinyB9. 9. 2020 /

Správne riešenie krížovky zašlite na adresu Brezňan – mestské noviny, Námestie gen. M. R. Štefánika 1, 977 01 Brezno, 
alebo vhoďte do schránky vo vestibule mestského úradu do piatka 18. septembra. Výherca získa darčekové predmety od mesta Brezno. 

z riešiteľov minulej krížovky sme vyžrebovali Janku Páleníkovú z Brezna. Blahoželáme! Výhru si vyzdvihnite v redakcii.

Autor:          
PK

oblečenie T3 mužské meno okrem iného dovnútra
skupenstvo 

vody
pravoslávny 

obraz pohonné hmoty starý (angl.)

žrď na voze
upi, odober 

pitím
poľovnícka 
postriežka

niečo strašné
iným spôsobom    

ústna voda

časť tela     
Alžbeta (angl. 

dom.)

malý Edo T2                 
územie na 
Slovensku

decimeter     
utrácaj peniaze

príťažlivosť, 
pôvab

Aneta (dom.)   
trieska

bodavý hmyz   
mastná tekutina

spraví, vykoná   
osobné zámeno

čierny, temný 
(tal.)            

mužské meno

Okresný výbor
láska (angl.)  

okovaná 
nádoba

mestské vtáky   
dvakrát znížený 

tón A

predpona 
(nový)

hviezda v 
súhviezdí Lýry   

obilnina

dar nevesty    
savana

otec (dom.)

americká 
speváčka 
(Diana)         

dravý vták

vajcia po srbsky    
hnedé farby

odborový zväz   
hudobný prejav

vojenský pakt     
dcéra kráľa 

Mínosa

krútňava     
pulzuje

ženská bytosť 
(expr.)

šumivé víno    
ukazovacie 

zámeno

EČV Prešova

triediť (angl.)   
správa 

odovzdaná 
niekým

prízrak      
drankám, pýtam

Erik (dom.) nalieval          
tým smerom

jahoda (maď.)   
teľa (čes.)

Výskumný 
ústav 

drevárskych 
technológií

ostrý prízvuk   
Semita

letecký benzín   
zvierací čuch

Pomôcky: 
ILUS, ATRO, 

EPER
argón (chem.) T1                 

francúzsky 
člen

obidva     
syndróm (skr.)

hrdina z 
rozprávky

zakladateľ Tróje 
(Ílie)

žltokvetá bylina vrecia, vaky

franský kupec elektrónvolt ruský súhlas

T4 podmienková 
spojka

značka 
kozmetiky   

zmorduj, uťahaj

rumunské 
mesto

Štátny archív    
ročné obdobie

zvieracia tlapa

Internet banking

teba
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wWW.triedImE.sk wWW.envipak.sk wWW.vezmisI.ma

AK SPRáVNE

SVET Je KRAjŠí

TRIEDIME

SKLO PAPIER PLASTY KOVY VKM

Majte nA pAmäTi Nasledovné praVidlá 
a informujte O nich aj svoJich Občanov.

3. DodržiavAjte fArEbnú aBecEdu triEDenIa: 
sklu patrí zelEná, paPieru modRá, plastom žLTá, kOvom čerVEná a NápojOvým 
kartónom ORANžOvá farbA. NApovie Vám aj oznAčeNiE Na obAle: 

...
Riaďte sA prAvidlamI sVojeJ ObcE.

1. Snažte sA odpaD netvOriť Vôbec.

Len vytriEdENý oDpaD sA dá zhoDnOtiť a recyklovAť.4.

2. ZálohOvané ObAly NepatriA do kOša, vráťte ich do preDajnE.

TrieďtE odpaD, OPlAtí sa To. ZA vytriedEný oDpaD ObčAn Neplatí, 
jeho zbEr HRadiA výrobcOVia pROstrednícTvom OZV ENvI - PAK.

Obal oznAčeNý  patrí do TRieDEného zbEru. 

5.

6.

ČO NEPATRÍ DO TRIEDeNÉHO ZBeRU
POZoR NA ČASTÉ CHYBy 

ZDRAVOTNÍCKY a INFEKČNÝ MATERIÁL
Použité jednorazové rúška, respirátory ani 

rukavice nepatria do triedeného zberu. Vložte 
ich do plastovej tašky alebo vreca, pevne ho 

uzavrite a vyhoďte do zmesového odpadu.

Inzulínové perá a injekčné striekačky sú považo-
vané za nebezpečný odpad, s ktorým nemožno ďalej 
manipulovať. Je potrebné ich odovzdať v  lekárni. 
To isté platí pre nespotrebované lieky po exspirácii. 
Na triediacej linke pracujú ľudia, ktorí sú vystavení 
priamemu styku s  odpadom a  hrozí  im riziko 
poranenia alebo nákazy. Buďme k nim ohľaduplní.

PLAST – čo dOň nepatrí
Aj keď sa niekedy môže zdať, že ide o plastový odpad, 
zamyslime sa, či naozaj patrí do triedeného zberu 
plastov. Nepatria tam napríklad odevy ani obuv, i keď 
sú vyrobené z  plastu. Rovnako tak žalúzie, hadice 
od vysávača, maliarske potreby, kolieskové korčule, 
koberce ani vence z cintorína. Všetok tento odpad
je potrebné odniesť na zberný dvor. 

PApIER – čo dOň nepatrí
Jednorazové plienky, ale ani mastný mokrý či 
znečistený papier nepatria do triedeného zberu 

papiera. Môžu totiž znehodnotiť 
ostatný vytriedený obsah, ktorý sa 
už nebude dať spracovať.

ZVYŠKY OLEJoV A PoTRaVÍN
Odpad síce netreba umývať, ale mal by obsahovať čo 
najmenej nečistôt. Kuchynský olej je možné odovzdať 
na čerpacích staniciach, rastlinné zvyšky potravín sa 
dajú kompostovať, alebo odovzdať v  rámci  zberu 
biologicky rozložiteľného odpadu. 

AUTOODPAD
Opotrebované pneumatiky, akumulátory, 
autobatérie a disky z  áut je potrebné 
odniesť na zberný dvor alebo na miesto 
určené obcou. Pneumatiky môžete 
vrátiť predajcovi alebo distribútorovi 
pneumatík. 

VEĽKOOBJEMoVÝ a STAvEBNÝ ODPaD 
Drobný stavebný odpad (napr. betón, tehly, dlaždice) 
a  veľkoobjemový odpad (starý nábytok, umývadlá, 
koberce a  pod.) patria na zberný dvor, prípadne si 
treba počkať na zber veľkoobjemového odpadu.

ELeKTROODPAD
Nepotrebné domáce spotrebiče (televízory, elektrické 
náradie a pod.) patria na zberný dvor, alebo ich môžete 
odovzdať v  predajniach elektrospotrebičov, prípadne 
do zberných nádob na to určených. 

OBLEČeNIE
Odev, obuv, handry a plyšové hračky môžete vytriediť 
do kontajnerov určených na oblečenie alebo odniesť 
na zberný dvor.

PLASTY

PAPIER
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FK BREZNO INFORMUJE

Zápas v Brezne rozhodol 
pokutový kop

Zlatá a strieborná Karin Kupcová

Minigolfistky na víťaznej vlne

V. liga sk. C
6. kolo 6. septembra

Brezno – Ladomerská 
Vieska 1:0 (0:0), gól Brezna: 
Caban, rozhodca: Róbert 
Balga, 396 divákov.

V nedeľu popoludní pred 
peknou diváckou kulisou sa 
domáci od úvodu zahryzli 
do svojho súpera a vytvorili 
si niekoľko sľubných šancí. 
Hostia hrozili predovšetkým 
zo štandardných situácií, kto-
ré domáce mužstvo zvládlo 
a cez prestávku svietil na ča-
somiere stav 0:0. V druhom 
polčase v 71. minúte fauloval 
hosťujúci brankár v  16-tke 
Andreja Urgelu a  rozhodca 
ukázal na biely bod. Pokuto-

vý kop premenil Michal Ca-
ban a rozhodol toto stretnu-
tie. Ďalšie kolo Brezňania 
odohrajú v nedeľu 13. 9. na 
ihrisku v Lieskovci a na do-
mácom štadióne sa pred-
stavia 20. 9. o 15.00 proti TJ 
Sokol Jakub.  (mb)

1. Banská Štiavnica 6 5 1 0 27:4 16 
2. Selce 6 5 1 0 16:4 16 
3. Hont. Nemce 6 4 1 1 17:6 13 
4. FK BREZNO 6 4 0 2 13:12 12 
5. Bacúch 6 3 1 2 15:13 10 
6. Krupina 6 3 1 2 10:9 10 
7. Hrochoť 6 3 0 3 11:11 9 
8. Jakub 6 2 2 2 16:15 8 
9. Sásová 6 2 1 3 12:13 7 
10. Dobrá Niva 6 2 1 3 9:13 7 
11. L. Vieska 6 1 1 4 6:9 4 
12. Lieskovec 6 1 0 5 4:15 3 
13. Priechod 6 1 0 5 3:16 3 
14. Prenčov 6 1 0 5 7:26 3

Brezňan – mestské noviny, dvojtýždenník mesta Brezno, vydáva mesto Brezno so sídlom Námestie gen. M. R. Štefánika 1, 977 01 Brezno, adresa redakcie: Námestie gen. M. R. Štefánika 1, 977 01 Brezno. Registrované na Ministerstve kultúry SR pod číslom EV 
5249/15, ISSN 2453-6547, IČO: 00 313 319. Redaktori: Eva Šipošová, Monika Dolňanová, telefón: 048/6306217, e-mail: novinybreznan@brezno.sk . Grafická úprava: Miroslav Samák. Distribúcia do domácností – KOLOS s.r.o. Tlač: Tiskárna MAFRAPRINT,  
Olomouc, Pavelkova 7. Nevyžiadané rukopisy redakcia nevracia. Autorské práva vyhradené. Ďalšie šírenie, rozmnožovanie textov, grafov, fotografií, grafiky je možné len s písomným súhlasom vydavateľa.

V  predposledný augus-
tový deň vyrazila výprava 
atletického klubu na Maj-
strovstvá Stredoslovenského 
atletického zväzu, ktoré sa 
konali v  Dubnici nad Vá-
hom. 

Viacero atlétov z  15-člen-
ného tímu dokázalo, že patrí 
vo svojej vekovej kategórii 
k špičke na území stredného 
Slovenska. Zlatú a  striebor-
nú medailu si doviezla Karin 
Kupcová, ktorá v  kategórii 
starších žiačok uspela v behu 
na 60 m (8,45) a 150 m (20,39). 

V staršom žiactve pridala ďal-
šie prvenstvo v behu na 800 m 
Alžbeta Cvachová (2:38,18), 
bronz na 2000 m trati vybojo-
vala Klára Vozárová (8:10,60). 
V  dorasteneckej kategórii sa 
darilo Gorazdovi Tomčíko-
vi, ktorý dominoval v oštepe 
(45,39). Striebornú medailu 
pridala Janka Štulrajterová 
v  behu na 800 m (2:45,59). 
Stredoslovenský šampionát 
bol kontrolným podujatím 
pred vrcholmi sezóny - maj-
strovstvami Slovenska, ktoré 
sa uskutočnia v nasledujúcich 
víkendoch. (mm)

Finále 1. ligy ročníka 
2019/2020 v  minigolfe sa 
odohralo v  predposledný 
augustový víkend vo Veľ-
kom Krtíši.  

Turnaj začal bojom druž-
stiev. Tento ročník sa hral na 
päť ligových kôl, lebo z dôvo-
du pandémie boli dve ligové 
kolá zrušené. Víťazom 1. ligy 
družstiev je GK Bankov Ko-
šice pred 1. MTGC Prievidza. 
MTGK Brezno sa stalo II. vi-
cemajstrom pred GK Trnava, 
GK Bratislava a MGC Classic 
Košice.

Napínavé súboje pokračo-
vali súbojom jednotlivcov. 
MTGK Brezno malo zastú-
penie takmer v  každej ka-
tegórii. Úspešnejšie boli ženy, 
keď juniorka Katka Belková 

skončila na druhom mieste, 
v ženách si majstrovský titul 
vybojovala Elena Kupcová 
a v seniorskej ženskej kategó-
rii vyhrala Vanda Kupcová, 
keď za sebou nechala šesť 
svojich spoluhráčok. 

V mužskej kategórii malo 
Brezno dvoch zástupcov, Mi-
chala Ištvána, ktorý skončil 
na 8. mieste a nováčika Mila-
na Luspaja, ktorý obsadil 11. 
miesto. Breznianske zastúpe-
nie má aj kategória seniorov 
mužov. Na treťom mieste 
skončil Igor Qualich, ktorý 
dlhodobo hrá v  Rakúsku, 
hneď za ním na 4. mies-
te skončil Ladislav Ištván 
a šťastné siedme miesto patrí 
Vladimírovi Pravotiakovi.

Do bojov o  absolútneho 
víťaza majstrovstiev Sloven-
ska postúpilo 32 hráčov (šesť 
z Brezna) z celkového počtu 
49. Postupným vyraďova-
ním najlepšie z  Brezňanov 
skončila Vanda Kupcová, 
ktorá obsadila celkovo štvrtú 
priečku. (vk)

FOTO: ARCHÍV AK

FOTO: ARCHÍV AK

Juniorka katka Belková.
FOTO: ARCHÍV V. K.


